
 

Beantwoording schriftelijke vraag    

 

 

 

 

 

 

Onderwerp: Rentetarieven Sociale kredieten 

Portefeuillehouder: Mariëtte de Visser 

Datum beantwoording: ntb 

Datum indienen vraag/vragen:  16-01-2024 

Vragensteller: Rose-Marie Zuidema 

Fractie: GemeenteBelangen Het Hogeland 

 

 

Aan de gemeenteraad 

De namens bovengenoemde fractie op grond van het reglement van orde van de gemeenteraad 

gestelde vraag/vragen betreffend bovenvermeld onderwerp beantwoorden wij als volgt. 

 

Inleiding 

Op 16 januari 2024 stelde Rose-Marie Zuidema namens de fractie GemeenteBelangen de 

ondergenoemde vragen met betrekking tot de rentetarieven van Sociale Kredieten. Aanleiding voor 

deze vragen was een NOS onderzoek (eind 2023) naar de rentetarieven met betrekking tot de sociale 

leningen. De leningen die worden verstrekt door gemeentelijke kredietbanken zijn bedoeld voor 

mensen die te weinig inkomen hebben om een lening van een reguliere bank te krijgen. In 

noodgevallen, bijvoorbeeld als de wasmachine stuk is, kunnen zij een sociale lening aanvragen. 

De rentetarieven voor sociale leningen verschillen sterk van gemeente tot gemeente. De percentages 
variëren van 1,5% tot 8%. Onder andere de Groninger kredietbank (GKB) hanteert een 
rentepercentage van 8%. 
 
Ter verduidelijking: we hebben deze vragen beantwoord met betrekking tot sociale kredieten. In het 
kader van schuldhulpverlening verstrekken wij (via de GKB en de VKB) ook saneringskredieten. De 
antwoorden gaan enkel over sociale kredieten en niet over saneringskredieten. 
 
We hopen de gestelde vragen naar verwachting te hebben beantwoord. 

Vraag 1 

Deelt het college onze zorg dat het kijkend naar de uitkomsten van dit onderzoek, uitmaakt waar 
mensen met geldproblemen wonen? 

 

Beantwoording 

Beantwoording schriftelijke vraag/vragen  

cf. art. 32 Reglement van Orde gemeenteraad  



 

Beantwoording schriftelijke vraag    

Het college is van mening dat inwoners toegang moeten hebben tot sociale kredietverlening. Dat er 

verschillen bestaan in de kosten van deze dienstverlening hangt samen met het feit dat bijvoorbeeld 

de Groninger Kredietbank (GKB) zichzelf (voor een deel) moet bedruipen. Dit is ook te lezen in de 

berichtgeving van de NOS.  

Er is landelijk steeds meer aandacht voor de verschillen in inkomensondersteuning, 

schuldhulpverlening en andere hulp aan mensen met een laag inkomen. Wij volgen deze 

ontwikkelingen en zullen indien nodig ons beleid aanpassen.  

 

Vraag 2  

Heeft het college instrumenten in handen om iets aan deze ongelijkheid te doen? 
 

 

Beantwoording 

In principe is de inwoner vrij om bij elke kredietbank een krediet aan te vragen. Maar veelal beperkt de 

kredietbank zich tot het eigen werkgebied. Een werkgebied is vaak vastgesteld via een 

samenwerkingsovereenkomst of een gemeenschappelijke regeling. De gemeente betaalt in beide 

gevallen een deel van de kosten van de dienstverlening. Het college heeft vernomen dat de gemeente 

Groningen/ de GKB voornemens is het rentetarief voor sociale te gaan verlagen. Dit betekent naar alle 

waarschijnlijkheid dat onze gemeentelijke bijdrage wat hoger zal worden.  

 

Vraag 3 

Zijn er inwoners van Het Hogeland, die gebruik maken van deze GKB voorziening, en zo ja, hoeveel?  
 
 
Beantwoording 

Er zijn 2 inwoners die een Sociaal Krediet hebben bij de GKB. 
 
 
Vraag 4 + 5 

Een ander gedeelte van onze gemeente is aangewezen op de Volkskredietbank (VKB). Zijn er 
inwoners die daar gebruik maken van deze kredietverlening? Zo ja, om hoeveel inwoners gaat het 
hier? 
 

 

Beantwoording 

Er zijn 14 inwoners die een Sociaal Krediet hebben bij de VKB. 
 

Vraag 6 

Wat is het rente percentage bij de VKB voor dergelijke leningen?  
 

Beantwoording 

Het rentepercentage bij de VKB bedraagt 6,4% 

 



 

Beantwoording schriftelijke vraag    

Vraag 7 

Kunnen we onze inwoners gebruik laten maken van de voor hen voordeligste kredietbank? 

 

Beantwoording 

We hebben momenteel een strikte scheiding in werkgebied tussen de VKB en de GKB. Met de 

verwachting dat de GKB het rente tarief gaat verlagen, is het naar de mening van het college niet 

nodig om deze scheiding los te laten.   

 

 

 

 

 

 

 

 

Wij nemen aan u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd 

 

 

Hoogachtend, 

 

 

 

 

P.P.M. van Vilsteren,    H.J. Bolding,  

Gemeentesecretaris    Burgemeester   

 

 

 


